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Prosinec

Další rok je za námi
…a zase nás nenechal v klidu. Sotva jsme se začali vzpamatovávat z nevídané epidemie, 
vyděsila nás válka na Ukrajině. Copak jsme si mohli vůbec představit, že v dnešní době 
může vzniknout takový válečný konflikt a vlastně jen kousek od našich hranic? Dokáza-
li bychom si vůbec někdy připustit, že budeme sledovat rozbombardovaná města, trpící 
a umírající lidi ve válce jakou matně z dětství pamatují jen ti nejstarší z nás? A stalo se… 
Bohužel, nepochopitelná agrese Ruska vůči Ukrajině zasáhla celý svět. Nejen emočně, ale 
i ekonomicky. Opět žijeme v nejistotě z budoucnosti, opět si děláme starosti a náš život je 
složitější. Zda to zvládneme, zda se za nás naše vlády postaví a zda se svět spojí k spraved-
livému řešení. Nezbývá než doufat. Zamyslet se a hledat hodnotu v maličkostech, které 
nás ještě těší, vážit si svých rodin, přátel a vůbec – každého dne, který můžeme prožít 
šťastně. Zkusme teď ve Vánočním čase trošku zapomenout na všechny starosti a ponořit 
se do atmosféry adventu. Přeji vám všem, aby byly letošní Vánoce stejně krásné, pokoj-
né a bohaté, jako ty předchozí, abyste je prožili v kruhu svých nejmilejších a abyste byli 
šťastní.

Miroslava Náplavová

Po sněhu půjdu čistém, bílém,
hru v srdci zvonkovou.
Vánoční země je mým cílem.
Až hvězdy vyplovou,
tu budu blízko již. A budu ještě blíž,
až noční půjdu tmou.

Tu ztichnu tak, jak housle spící,
a malý, náhle, dětinný,
a v rukou žmole beranici,
včarován v ticho mýtiny,
tu budu blízko již. A budu ještě blíž,
svých slz až přejdu bystřiny.

Mír ovane mne, jak by z chléva,
v němž vůl a oslík klímají,
světélka stříknou zprava, leva,
noc modrá vzlykne šalmají,
tu budu blízko již. Ach, jsem tak blízko již,
snad pastýři mne poznají…

Fráňa Šrámek: Splav (1916)
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Fašaňk
Organizování se ujala naše mladá generace 
a já před nimi smekám. Na obchůzku vyrazilo 
spoustu senzačních masek a muzikanti s Mar-
tinem Šilhavíkem. Potěšili svou návštěvou ka-
ždou domácnost. Hospodyňky se také nedaly 
zahanbit a nabídly úžasné tradiční i netradiční 
druhy občerstvení. Večerní zábava byla taky 
super-pařba se vším, co k tomu patří. Díky celé 
partě a doufám, že se do toho příště dáte zno-
va. Už teď se těšíme.

Klavírní koncert
V červnu jsme si mohli přijít do kulturního 
domu poslechnout malý klavírní koncert žáků 
paní Milady Šteflové. 
Své hudební umění předvedli děti z okolí i od 
nás. Vystoupení zprostředkoval pan Zdeněk 
Skládal.

UPLYNULÝM ROKEM 2022 
NAMÁTKOU…

Dlouho jsme se nemohli volně scházet  
a když už se mohlo, všichni si to chtěli vynahradit.  
Letos to u nás začalo Fašaňkem. Panečku a jakým? 
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VÝPIS Z USTAVUJÍCÍHO ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE MEDLOVICE

Miroslava Náplavová 135hlasů

Jakub Slačík 125 hlasů

Pavel Ondruš 117 hlasů

František Vaculík 115 hlasů

Zdeněk Petřvalský 114 hlasů

Zdeněk Vaculík 88 hlasů

Hana Elisová 80 hlasů

Zdeněk Skládal 60 hlasů

Adam Chripak 46 hlasů

Jménem všech zvolených zastupitelů vyjadřu-
ji díky všem voličům, kteří jim dali svůj hlas 
a  kteří tak vyjádřili svou důvěru vůči těmto 
kandidátům.
Také jménem všech slibuji, že uděláme vše, 
abychom důvěru svých voličů nezklamali 
a budeme pracovat pro svou obec a její občany 
ze všech svých sil, každý podle svých možností 
a schopností.

Nové zastupitelstvo obce Medlovice
Zastupitelstvo obce Medlovice zvolilo starost-
kou paní Miroslavu Náplavovou, místostaros-
tou pana Jakuba Slačíka, předsedou finanční-
ho výboru pana Zdeňka Vaculíka, předsedou 
kontrolního výboru pana Pavla Ondrúše, před-
sedkyní kulturní komise paní Hanu Elisovou, 
předsedou sociální komise pana Zdeňka Pet-
řvalského a předsedou komise stavební a ži-
votního prostředí pana Františka Vaculíka.

Všem nově zvoleným členům zastupitelstva bylo předáno osvědčení o zvolení, jejich mandát je 
platný od okamžiku vyhlášení výsledků voleb do místních zastupitelstev. 

Komunální volby 2022
V září proběhly volby do zastupitelstev obcí.

Seznam zvolených zastupitelů
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Pozemkové úpravy a oprava kabin
Pozemkové úpravy pokračují, proběhla úvodní 
jednání a vytýčení hranic mezi vlastníky řeše-
ného území.
Koncem roku se nám se nám také podařilo zís-
kat příslib podpory Národní sportovní agentu-
ry na rekonstrukci zázemí sportoviště, tzn. na 
opravu našich kabin. Náklady budou přibližně 
1  650 000 Kč a opravy bychom chtěli uskuteč-
nit do září 2023.

Hospodaření se srážkovými vodami
V roce 2022 se nám podařilo zrealizovat projekt na záchyt dešťové vody. Nádrž na vodu je zabu-
dována za kulturním domem u multifunkčního hřiště. 

Přípravy realizace cyklostezky
Intenzivně pracujeme na přípravách realiza-
ce cyklostezky, jako společném projektu obcí 
Medlovice, Stříbrnice a Osvětimany, které by 
tato stezka měla propojit.

13. a 14. ledna 2023 nás čekají VOLBY  
PREZIDENTA ČESKÉ REPUBLIKY. 
Přijďte k volbám a vyberte dobře.
       
 Miroslava Náplavová
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Dovolte mi, abych shrnul realizovanou celore-
publikovou akci „Ukliďme Česko“, kterou jsme 
uskutečnili i v našich katastrech Osvětimany 
a Medlovice pod názvem „Malí i velcí – Ukliď-
me Osvětimany a Medlovice“. Tato velmi zda-
řená akce proběhla v termínu 2. dubna 2022, 
což byl datum určený pro celorepublikovou 
akci. Úklid přírody jsme připravovali již o rok 
dříve, ale celou snahu nám zhatil covid. Po 
registraci naší lokální aktivity do celorepubli-
kového systému jsme obdrželi také podpůrný 
materiál, jakožto pytle na odpadky, rukavice aj. 
Celá tato akce byla organizována Mysliveckým 
spolkem Osvětimany, z.s. a po projednání ná-
sledně realizována s podporou Městyse Osvě-
timany, Obce Medlovice, ZŠ a MŠ Osvětimany, 
MŠ Medlovice. Mottem této akce bylo zapoje-
ní, pokud možno, všech občanů od těch nej-
menších až po ty největší. Chtěli jsme udělat 
něco pro přírodu, pokusit se lidem připome-
nout zranitelnost přírodního bohatství a to se 
zapojením celé společnosti. Aby i malé děti 
vnímaly, že odpadky se z přírody samy nevy-
tratí, že co do přírody úmyslně/neúmyslně od-
hodíme, tam zůstane. Je důležité, aby už malé 
děti viděly, co vše se nachází v našem okolí, aby 
si uvědomovaly, že odpadky nejsou pouze es-
tetickým problémem, ale i ekologickou zátěží. 
S těmito poznatky je pak možno dále pracovat 
v rámci předškolní a školní výuky, kde osobní 
setkání s tímto nešvarem může být přínosem 
pro chování a uvažování celé společnosti. 
V 8.00 hodin byla odstartována úklidová akce, 
jak v Osvětimanech, tak i v Medlovicích. Spous-
ta věcí se nedá plánovat a počasí patří mezi 
ně. Vyhlášený termín připadl na sobotu, která 
byla velmi sychravá, z počátku trochu zlobila 
i voda. Termín jsme již nechtěli oddalovat, je-
likož hrozila jarní vegetační exploze, která by 
skryla pod zelený háv námi hledané odpadky. 

Slovo místostarosty

I přes tyto povětrnostní nepříjemnosti jsme 
akci zahájili rozdělením do skupin, kdy každá 
skupina měla přidělenou lokalitu, ve které vy-
hledávala a shromažďovala různorodý odpad. 
Největší množství odpadků jsme nalézali po-
dél cest, ve zmolách, remízcích, zarostených 
vinohradech. Pestrost nasbíraných odpadků 
byla opravdu nevídaná, byl to průřez jak ma-
teriálovou pestrostí, (železo, sklo, plasty, pne-
umatiky, spotřebiče, nábytek, různé tekutiny 
jako barvy, ředidla a další ropné produkty), tak 
i průřezem v čase, (nacházeli jsme jak věci vel-
mi staré, tak i z doby dnešní). Odpadky byly 
shromažďovány do pytlů, které byly průběžně 
sváženy současně s nalezenými většími kous-
ky. Pro svážení jsme používali terénní vozidla 
s vozíky a komunální techniku. Odpadky byly 
následně co možná nejvíce roztříděny a  od-
vezeny v režii Městyse Osvětimany a obce 
Medlovice. Celou akci jsme plánovali ukončit 
občerstvením pod záštitou jmenovaných obcí 
formou opékání špekáčků. Počasí nám však 
tento záměr trochu zhatilo, improvizovaně 
bylo tedy zajištěno v  útrobách Žabího Rynku 
v Osvětimanech a v jídelně MŠ Medlovice.
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Touto cestou bych chtěl moc poděkovat všem, 
kteří se na celé akci podíleli jak organizačně, 
personálně, tak i materiálně, zejména pak již 
jmenovaným: Městys Osvětimany, Obec Med-
lovice, ZŠ a MŠ Osvětimany, MŠ Medlovice. 
Velký dík a úcta ke všem občanům, kteří na 
tuto akci dorazili. Největší radost nám udě-
lala, i přes nepřízeň počasí, relativně vysoká 
účast naší omladiny, která si akci nakonec 
také užívala. 

Celou akci hodnotím velmi kladně a s rados-
tí předesílám, že v této činnosti plánujeme 
pokračovat i v dalších letech. Předběžný ter-
mín pro celorepublikový úklid je stanoven na 
1. dubna 2023, zpřesňující informace podáme 
s dostatečným předstihem.

S provoláním čisté přírodě ZDAR! 

Jakub Slačík
předseda Mysliveckého spolku 

Osvětimany, z.s.
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Kulturní komise

Ukliďme Česko
Společně s myslivci, MŠ a občany naší obce 
jsme uklidili Medlovice a okolí v rámci celore-
publikové akce. Jsem ráda sama za sebe, že se 
akce konala. Těšíme se na další rok.

Filipojakubskou noc a tradiční stavě-
né máje 
Letos jsme se konečně dočkali a mohli jsme 
„pálit čarodějnice“, akce byla povedená, ča-
rodějnice a čarodějové, v kostýmu nebo bez, 
soutěžili, hráli jako to bylo před covidovou 
situací. Po 18 hodině se postavil krásný máj 
a po setmění se upálila „náhradní čarodějnice“ 
a večer zakončil ohňostroj. 

Den matek
Druhou neděli květnovou mají svátek mamin-
ky a babičky, děti z MŠ a DFS Klimentek při-
pravili krásný a dojemný program.

Dětský den 
I letošní rok jsme si nenechali ujít tento slavný 
den pro děti, který byl plný smíchu a radosti. 
Soutěžilo se, skotačilo. Největší atrakcí byl vy-
tížený skákací hrad, malování na obličej a teto-
vání. I já jsem neodolala a na konci akce jsem 
si nechala vytetovat pro radost dětí, které mě 
podporovali, obrázek, který mě sami vybrali.

Slavnosti vína a otevření památek 
Letošní ročník byl již 19ým, naše obec se 
účastní od začátku zavedení tradice. I když 
jsme letos měli malou účast, o to víc, se lidi 
dívali na naše kroje a na kroje našich nejmen-
ších. Velké poděkování patří Jendovi a Zuzce 
a jejich Viktorce, kteří se ze dne na den roz-
hodli naši obec podpořit. Také velké DÍKY pa-
tří našim již stálým „holkám“, které každý rok 
s úsměvem a chutí chodí prezentovat obec do 
našeho stánku ve Františkánském klášteře.

V první řadě bych chtěla poděkovat všem,  
za Váš hlas do zastupitelstva obce. 
Ráda bych alespoň ve stručnosti připomněla akce,  
které se v letošním roce udály:
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Medloween 
Po více než dvou letech jsme oprášili naši krás-
nou akci. Těší nás, že i po tak dlouhé době vše 
dopadlo dobře a akce se vydařila. A taky moc 
zahřála slova návštěvníků, kteří se akce účast-
nili a to: Akce byla super a příští rok přijdeme 
opět a vezmeme sebou i ostatní… za tyto slova 
mnohokrát děkujeme.

Rozsvěcení vánočního stromečku 
a příjezd Mikuláše 
Letos jsme se dočkali a z hor přijel Mikuláš 
s celou družinou, akce měla hojnou účast. 
Zvláštní poděkování (kromě sv. Mikuláše 
a  jeho družině) bych chtěla věnovat, přespol-
ním čertům.

Česko zpívá koledy
Již 12. ročník, kdy jsme zpívali krásné koledy 
u Vánočního stromečku.

Adventní posezení
Zlatou neděli jsme prožili  takové chvilkové 
odpočinutí od toho věčného shonu a na chvil-
ku jsme se z MŠ Medlovice a Dětským folktor-
ním souborem Klimentek odpočinuli při jejich 
krásném vystoupení.

Co závěrem si přát, snad jen hodně děkovat 
všem, kteří se podílí na přípravě akcí, kdo cho-
dí na naše krásné akce. Ještě jedno přání však 
mám, chtěla bych splnit jednu věc, kterou již 
odkládáme dlouho, kvůli počasí. Pokud tedy 
příští rok v lednu nebo únoru nasněží, ráda 
bych zorganizovala akci, kterou chtěla vždy 
udělat jedna hodná teta, která už není bohužel 
mezi námi, snad se nám to povede. 

Přeji Vám všem kouzelné Vánoce a úspěšný 
a klidný rok 2023.
 

Za kulturní komisi 
Hana Elisová
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Sociální komise
Vážení spoluobčané, ani jsme se nenadáli a už 
je tu opět konec roku. Také letos mi stejně 
jako v letech minulých připadla milá povin-
nost, navštívit naše spoluobčany u příležitosti 
dovršení jejich významného životního jubilea 
a předat jim jménem obce drobný dar. V roce 
2022 jsme navštívili 20 oslavenců. Musím říct, 
že někteří byli z naší návštěvy i trochu překva-
pení. Proto bych chtěl touto cestou informo-
vat, podle čeho se naše návštěvy řídí. Takže 
navštěvujeme naše spoluobčany při dovršení 
70, 75 a 80 let. Starším občanům chodíme pak 
gratulovat při dovršení každého dalšího roku. 
Snažíme se chodit přesně v den narozenin, 
jen když vychází na sobotu, nebo neděli. Tak 
jdeme v pondělí. Tyto návštěvy nás velmi baví 

a dozvídáme se při nich spoustu nových infor-
mací a zajímavostí, především z historie naší 
obce a někdy se i hodně nasmějeme. Jsme rádi, 
když se nám podaří oslavence naší návštěvou 
potěšit a také trochu rozveselit. Proto bych 
chtěl ještě poděkovat všem zastupitelům, kte-
ří mi s touto činností pomáhají, nebo mě v mé 
nepřítomnosti zastupují. A také naší paní sta-
rostce Miroslavě Náplavové, za vzornou a vel-
mi pěknou přípravu kroniky.
 Na závěr bych Vám všem chtěl popřát příjem-
né prožití Vánočních svátků a hodně zdraví, 
štěstí a osobní spokojenosti v roce 2023.

 Za sociální komisi 
 Zdeněk Petřvalský

Děkujeme všem věrným zákazníkům za projevenou přízeň,  
kterou napomáhají udržení provozu obchodu na vsi.

Přejeme pevné zdraví, kopec štěstí a pohodu doma i v práci. 
Šťastný nový rok 2023
přeje 

kolektiv prodejny JEDNOTA
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TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA
Při letošní sbírce jsme vykoledovali v naší obci 
20 261 Kč, v oblastní charitě Uherské Hradiště 
to dělalo 3 307 642 Kč. V celé České republice 
byl výtěžek 141 418 790 Kč.
Poděkování patří Všem dárcům tak i kolední-
kům.
Výtěžek z TKS 2023 chce Charita Uherské Hra-
diště použít na přímou pomoc osobám v soci-
ální i hmotné nouzi, na materiálně technické 
dovybavení Charitních domovů pro seniory, 

na vybudování dobíjecích elektro stanic pro 
automobily terénních služeb a v rámci za-
hraniční humanitární pomoci na poskytnu-
tí kompenzačních pomůcek pro potřebné na 
Ukrajině. 
V naší obci budeme chodit koledovat v sobotu 
7. 1. 2023. 
Děkuji Vám všem za finanční příspěvek na 
TKS 2023.

Všem spoluobčanům přeji krásné prožití vánočních svátků a všechno nejlepší v novém roce.

František Vaculík
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Zprávičky z medlovické školičky

LEDEN
Měsíc leden byl měsíc nemocí, mateřská ško-
la byla na 14 dní uzavřena kvůli onemocnění 
COVID-19, z tohoto důvodu probíhala výuka 
předškoláků distančně. Paní učitelky rodičům 
zasílaly e-maily s úkoly pro děti a děti spolu 
s rodiči tyto úkoly pilně plnily.
V lednu nastoupila nová paní učitelka Marie 
Blechová, která nahradila paní učitelku Hanu 
Rubanovou, která odešla do zaslouženého dů-
chodu. Tímto bychom jí chtěli poděkovat za 
čas, který strávila v naší školce.

ÚNOR
Únor patří Masopustu a tím pádem nás jako 
každoročně neminul karneval. Děti se promě-
nily v různé pohádkové bytosti a celé dopole-
dne plnily úkoly, za které je čekala sladká od-
měna, tombola a diskotéka.

BŘEZEN
V březnu se děti zúčastnily muzikoterapie 
s  panem Hladíkem, který si pro ně připravil 
pohádku o uzdravení princezny. Tuto pohádku 
prokládal netradičními hudebními nástroji, 
které si děti mohly osahat a dokonce si na ně 
i zahrát.
Každoročně se zapojujeme do dne Downova 
syndromu, který připadá na 21. března. Děti 
se seznámily s tímto postižením a v tento den 
přišly v každé ponožce jiné barvy.

Vynášení Moreny
Přivítali jsme jaro a 22. března jsme vynesli 
Morenu a tím se rozloučili se zimou.
V březnu předškoláci navštívili čtyřikrát školu, 
kde se seznamovali s jejím prostředím, budou-
cí paní učitelkou a budoucími spolužáky.

DUBEN
Hned 2. dubna se MŠ zapojila do projektu 
„Ukliďme Česko“, kterou organizoval pan Jakub 
Slačík. Během této akce jsme s dobrovolníky 
z Medlovic uklidili nelegálně vzniklé černé 
skládky a nepořádek. Po úklidu v nepříznivém 
počasí se všichni přesunuli do školní jídelny, 
kde bylo připravené malé občerstvení.
Do školky přijelo divadlo „Šikulka“, které si pro 
děti připravilo tři poučné pohádky, díky kte-
rým si připomněly, jak se mají chovat, když 
jsou nemocní.

Velikonoce
Vyjeli jsme na výlet do parku Rochus na pro-
gram s názvem „Od fašanku do Velikonoc.“ 
Během této návštěvy nám představili tradice, 
které jsou typické pro náš kraj v období Veli-
konoc.
Také jsme spolu s dětmi a jejich rodiči prožili 
příjemné tvořivé odpoledne při velikonočních 
dílničkách, kde si děti vytvořily velikonoční 
vajíčko, květináč, kuřátko s osením, beránka 
z hoblin a zajíčka jako zápich do květináče.

Nabízíme vám pravidelný roční přehled činnosti 
Mateřské školy Medlovice.
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Karneval

Vynášení Moreny
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Děti také zvládly „Putování s velikonočním za-
jíčkem“, jednalo se o stezku s úkoly, které plni-
ly na zahradě.
Nezapomněli jsme ani oslavit Den Země taktéž 
s úkoly na zahradě. Na děti čekaly stanoviště 
s názvem voda, vzduch, slunce, planeta Země 
a půda. Naučily se tak třídit odpad, prováděly 
pokusy s vodou a sadily si kedlubny.
22. dubna k nám do školky „přijelo“ planetá-
rium. Uprostřed třídy pro děti nafoukli vel-
kou kopuli, na kterou promítali noční oblohu 
a vesmírné objekty. Dětem se líbilo, že se jim 
nad hlavou krásně třpytily hvězdy.
V dubnu proběhla další lekce muzikoterapie 
s panem Hladíkem, který si tentokrát pro děti 
připravil jarní pohádku.
Duben jsme zakončili projektovým dnem 
„Pálení čarodějnic“, za splněné úkoly a kouzla 
čekala na děti sladká odměna a čarodějnické 
medaile.

KVĚTEN
 Již v dubnu děti začaly nacvičovat vystoupení 
na Den Matek, které v květnu předvedly svým 
maminkám a hostům. Jednalo se o představení 
s tématikou námořníků. A konečně po dlouhé 
době mohlo proběhnout „na živo“ v kulturním 
domě.
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V květnu se také uskutečnil výlet do Zoologic-
ké zahrady ve Zlíně. Celý den v Zoo jsme si po-
řádně užili, viděli jsme spoustu zvířátek, dali 
si dobrý oběd a také jsme se projeli vláčkem. 
Po cestě zpět do školky na děti dolehla únava 
a spousta z nich v autobuse usnula. Na výlet 
s námi vyrazil i praktikant Dominik Havrda, 
který u nás byl týden na praxi.
Poslední akcí v měsíci květnu byl pohádkový 
muzikál, při kterém nám pán zazpíval pohád-
kové písničky, které všechny děti zvedly ze 
židle a společně si i zatancovaly.

ČERVEN
Hned 1. června jsme prožili oslavu Dne dětí 
pod Buchlovem, kde má chatu naše paní asi-
stentka Bohdanka. Na místo nás přivezl au-
tobus a mohla začít zábava. Pro děti jsme při-
pravily stezku s pohádkovými úkoly, na konci 
děti hledaly poklad. Po jeho úspěšném naleze-
ní nám paní kuchařka připravila výborný gu-
láš. Poté jsme si hráli na velké zahradě, která 
k chatě patří, a nakonec jsme si ještě opekli 
špekáčky. Byl to velice příjemně strávený den.
Celý červen chodily děti z Oranžové pastelky 
na delší procházky po Medlovicích, celkově 
ušly krásných 23 kilometrů.
Spaní ve školce jsme spojili s nocí se šaman-
kou. Děti na zahradě hrály různé hry zaměřené 
na poznávání emocí, také se naučily šaman-
skou písničku a bubnovat na bubny. Odvážné 
děti dokonce v MŠ strávily i noc.
Proběhla akce „Celé Česko čte dětem“, jejímž 
posláním je prostřednictvím společného čtení 
budovat pevné vazby v rodině. Proto k nám bě-
hem celého týdne přicházely babičky a hosté 
číst dětem před spaním. Dětem přečetla naše 
paní uklízečka Pavlínka, babička Kmentová, 
paní starostka Náplavová, babička Tichá, ba-
bička Pólová, paní knihovnice Petraturová 
a naše asistentka Bohdanka. Bylo to pro ně za-
jímavé zpestření.
Největší slavnost čekala na předškoláky 
22.  června a to rozloučení se školou a paso-
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vání na školáky. Pasovala je paní starostka, 
letos celkem 12 předškoláků: Dominik Cihlář, 
Matyas Cihlář, Klára Černochová, Sára Čer-
nochová, Veronika Dreslerová, Isabel Kmen-
tová, Lilie Náplavová, Šimon Páleník, Karolína 
Rigóová, Elizabeth Schneiderová, Anežka Sla-
číková a David Vrtal. Děti přinesly ukázat své 
nové aktovky. Během slavnostního odpoled-
ne došlo k vyhlášení rodinných pasů, za které 
děti dostaly spoustu zajímavých cen ve formě 
volných rodinných vstupenek a hraček.

Poslední akcí ve školním roce 2021/2022 byla 
letní olympiáda na hřišti. Děti soutěžily ve 
skoku do dálky, hodu do dálky a běhu na 50 
metrů. Za své sportovní výkony byly odmě-
něny medailí, na kterou byli výherci náležitě 
pyšní.

ZÁŘÍ
Nový školní rok 2022/23 začal ve čtvrtek 
1. září. Kapacita MŠ byla opět naplněna. Nej-
mladší děti navštěvují třídu Zelených paste-
lek, celkem se jedná o 10 dětí s paní učitelkou 
Marií Blechovou a paní ředitelkou Bc.  Mar-
kétou Mlčákovou. Starší děti navštěvují třídu 
Oranžových pastelek, celkem 20 dětí s paní 
učitelkou Bc. Barborou Adamicovou, Mgr. Rad-
kou Hudečkovou a paní asistentkou Bohdanou 
Mikulčákovou. Žádná změna v personálu ne-
nastala ani u paní kuchařky, kterou je nadále 
Dana Knedlová a ani u paní uklízečky, kterou 
je Pavlína Skládalová (od listopadu je zastupu-
jící paní uklízečkou Irena Kratochvílová.)
Přes prázdniny došlo také k úpravám interié-
ru MŠ. Byla opravena elektrika ve spodní třídě 
a v šatně pro zaměstnance, byly vymalovány 
chodby, schodiště a obě třídy. Také došlo k re-
konstrukci v hrubé přípravně pro školní ku-
chyni.
V rámci týdne, kdy jsme si povídali o Medlovi-
cích, jsme se vydali na procházku k lomu. Děti 
si vzaly batůžky a společně jsme si šli prohléd-
nout červenici zblízka. Někteří až příliš zblízka 
a odcházeli tak skoro celí červení.

ŘÍJEN
Od měsíce října odstartovaly kroužky pro děti. 
A to taneční kroužek, který vede paní učitel-
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Paní učitelky jako Sněhurka a 7 trpaslíků na „Průvodu 
světlušek a broučků

Návštěva Mikuláše, anděla i čerta

Perličky ze školičky:

XY se ptá: „Co bude na oběd?“ 
Paní učitelka mu odpovídá: „Rybička s brambory.“ 
XY jen vykulí oči a ptá se:  
„Vidlička s brambory?“

Dočetli jsme pohádku o krtečkovi a XY říká: 
„Ale paní učitelko, náš taťka krtky střílí.“

Děti si hrají na zvířátka a XY říká: „Pejsku, ještě 
ti donesu vodku.“ (chtěla zjemnit slovo voda).

XY říká kamarádce XS: „Ty máš teprve 5 let.“ 
(on už má 7) 
XS na to rozčileně: „Víš, kolik let jsem musela 
čekat, než jsem těch 5 let měla????“ 
XY: „Kolik?“ 
XS: „No… strašně dlouho.“

XY říká, když se bavíme o škole: „Doufám, že 
tam budu chytrý a nebudu za hňupa, který 
nemá kamarády.“

XY říká kamarádkám: „Vy jste nechápičky.“

ka Michaela Knedlová, sportovní kroužek pod 
vedením Bc. Barbory Adamicové a výtvarný 
kroužek pod vedením Mgr. Radky Hudečko-
vé, která také vede předškoláky podle metody 
Dobrého startu. Jelikož všechny paní učitelky 
naší školy působí jako logopedičtí asistenti, 
zaměřujeme se také na preventivní logopedic-
ký rozvoj dětí formou skupinové i individuální 
logopedické prevence.
Letos nám konečně počasí přálo a mohli jsme 
uspořádat Drakiádu pro děti a rodiče. Draci 
krásně létaly a na závěr jsme si opekli špekáčky. 
Proběhlo několik výukových programů. Jed-
ním z nich byl ekologický program s názvem 
„Spíte či bdíte?“ Děti zjistily, co se děje v pří-
rodě na podzim a proč vlaštovky odlétají do 

teplých krajů. Mimo jiné si poslechly příběh 
o  lenivé vlaštovce, které se nechtělo do tep-
lých krajů. Dalším programem byla Malá tech-
nická univerzita, konkrétně „Stavitelé mostů.“ 
Děti se dozvěděly, jak se staví mosty, co je 
na to potřeba, co je to pilíř, nakonec si most 
postavily a mohly se po něm projít dokonce 
i paní učitelky.

25. října proběhla akce pro rodiče s dětmi „Dý-
ňování“, kdy se před školkou objevila spousta 
strašidelných obličejů z dýní. Dva dny na to 
následoval „Průvod světlušek a broučků“, děti 
s lampiony se sešly v 17:00 před MŠ, kde na ně 
čekaly paní učitelky jako Sněhurka a 7 trpaslí-
ků. Společně jsme prošli Medlovice a posvíti-



20

li všem světluškám a broučkům. Poté jsme se 
vrátili zpět před školku, kde na odvážné děti 
čekala strašidelná zahrada. Na závěr jsme se 
rozloučili slavnostním ohňostrojem.

LISTOPAD
Na Dušičky jsme byli se staršími dětmi v Osvě-
timanech zavzpomínat na zemřelé.
6. listopadu děti přivítaly nově narozená mi-
minka na obci, tímto moc děkujeme Zdeněčku 
Skládalovi, Gábince Chybíkové, Kačence Eliso-
vé a jejich rodičům.
V listopadu nás navštívila paní logopedka 
a provedla u dětí logopedickou depistáž. Také 
nás navštívila paní z Prima vizus, která pro-
vedla u dětí vyšetření zraku.
V polovině listopadu nás čekal menší výlet do 
Uherského Hradiště do kina na program s ná-
zvem „Kino 35.“ Jeli jsme autobusem, v kině 
jsme si sedli do první řady a čekali jsme, až 
začnou promítat pohádky. Viděli jsme spous-
tu různých večerníčků, potom nás pan Jarda 
provedl po kině a ukázal nám všechna možná 
zákoutí. Pozval nás také do promítací kabiny, 
ve které jsme se dozvěděli spoustu zajímavos-
tí o promítání filmů. Každé z dětí dostalo zá-
ložku do knihy z ustřiženého kousku filmové 
pásky a nakonec se ještě děti mohly vyřádit na 
dětském hřišti.

V rámci předvánočního těšení jsme s dětmi 
pekly perníky a proběhla akce pro rodiče s dět-
mi „Vánoční dílničky.“ 

PROSINEC
V prosinci děti pekly vánočky. Před MŠ na 
schodech vystoupily 3. prosince se zpěvem 
koled a 5. prosince školku navštívila důležitá 
návštěva Mikuláše, anděla i čerta. Děti měly 
z této vážené návštěvy velký respekt a jako ka-
ždý rok naslibovaly „hory doly.“
Ve školce také proběhl „pekelný den“, kdy 
se děti proměnily na čertíky a plnily pekel-
né úkoly – skok do pekla, pekelná rozcvička, 
převážení uhlí, nošení hříšníků a mnoho dal-
ších. Ještě nás čeká pečení lineckého cukroví, 
vánoční vystoupení v ústavu, na kulturním 
domě v Újezdci i Medlovicích. A 19. prosince 
přijde do školky již dlouho očekávaná návště-
va Ježíška.
Závěrem moc děkujeme vedení obce za pří-
kladnou spolupráci. A samozřejmě také rodi-
čům dětí, kteří navštěvují školku. Všem Vám 
přejeme krásné a požehnané Vánoce i celý dal-
ší rok 2023.

Mgr. Radka Hudečková

Krásný adventní čas a příjemné 
prožití svátků vánočních,
přejí 
děti a kolektiv zaměstnanců 
MŠ Medlovice
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Základní škola

Na jaře školního roku jsme přijali ke vzdělá-
vání 5 ukrajinských dětí (4 žáci v ZŠ, 1 v MŠ). 
Snažili jsme se pro ně zabezpečit hlavně psy-
chickou pohodu v novém prostředí a postup-
ně odstraňovat jazykovou barieru. Tito žáci se 
velmi dobře zapojili do volnočasových aktivit, 
pořádaných soutěží i kulturních vystoupení. 
Vzdělávání v předchozím školním roce bylo 
náročné pro žáky i učitele. Probírané učivo 
bylo sice v předchozím roce rozumně redu-
kováno na stěžejní, ale výraznější nedostatky 
z doby distanční výuky se stejně projevily. Za-
pojením do Realizace investice 3.2.3. Národ-
ního plánu obnovy, které se týkalo doučování 
žáků, jsme se snažili zmírnit vzdělávací obtíže, 
které se u některých žáků nakupily.
Těší nás, že i přes překážky ve vzdělávání byli 
deváťáci úspěšně přijati – 1 na gymnázium 
v Uherském Hradišti a ostatní žáci na střední 
školy, o které měli zájem. Veřejnosti jsme na-

bídli ke zhlédnutí na našich webových strán-
kách prezentaci prostor naší školy, neboť ne 
všichni mají možnost školu navštívit. Pro bu-
doucí prvňáčky jsme uspořádali v prostorách 
školní družiny kurz aktivit Předškoláček, aby 
se budoucí prvňáčci sblížili s třídní učitelkou 
a aby byli více motivováni pro vstup do 1. třídy 
v novém školním roce 2022/2023. 

Městys naděluje škole – nová kuchyň 
a rozšíření dětského hřiště
Vážení občané, chceme poděkovat městysu 
Osvětimany, našemu zřizovateli, od které-
ho škola dostala dva krásné dárky. Ten první 
byl pro nás už po několik let pouhým přáním, 
skoro nesplnitelným. Ale podařilo se! Dlouho 
plánovaná rekonstrukce školní kuchyně a čás-
tečně jídelny nezůstala jenom vizí, ale stala 
se konečně skutečností. Práce byly náročné 
a musely probíhat v době hlavních prázdnin, 

Vážení čtenáři, 
protože zpravodaj informuje o událostech do prosince kalendářního 
roku, chceme Vám ještě několika řádky přiblížit, co se v naší škole událo 
za prvního půl roku 2022.
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za běžného chodu školy by to bylo nerealizo-
vatelné. Jisté obavy byly, zda se vše stihne do 
začátku školního roku, ale nakonec vše dobře 
dopadlo a provoz školní kuchyně pro ZŠ a MŠ 
byl zahájen 5. 9. 2022. Nové prostředí je od-
měnou hlavně pro naše paní kuchařky, které 
pracovaly dlouhá léta v nevyhovujících pod-
mínkách, a žáci zase oceňují zvětšení prostoru 
školní jídelny. 

Pojďme k druhému dárku městyse, který při-
nesl potěšení hlavně našim dětem. Díky pod-
poře městyse Osvětimany se mohla uskuteč-
nit další veřejná zakázka, jejímž předmětem 
byla výstavba nových herních prvků v prosto-
ru okolí školy (zahrady základní školy a ma-
teřské školy) včetně terénních úprav a vege-
tace za účelem obnovení a rozšíření dětského 
hřiště. Vyžití tu najdou naši žáci a děti z MŠ 
nejen k pohybovým aktivitám, pracovním čin-
nostem – vyvýšené záhony k sázení, ale i ke 
vzdělávání, a to prostřednictvím naučných 
informačních tabulí, u kterých si mohou roz-
šiřovat poznatky například o třídění odpadů, 
o rostlinách, stromech a zvířatech. Ve školní 
zahradě se žáci učí vlastně v každém koutku, 
vnímají její proměny v ročních obdobích a vů-
bec v čase, protože je v ní pořád co k vidění. 
Ještě jednou děkujeme!

Pozor, začínáme
Pojďme na začátek školního roku 2022/2023. 
První slavnostní akcí každého takového zahá-
jení bývá přivítání, a to se týká nejen všech 
žáků, pedagogů a zástupců okolních obcí, ale 
hlavně přivítání prvňáčků. A těch se nám 
opravdu urodilo! Dvacet čtyři prvňáčků used-
lo v září do lavic pod ochranu své paní učitel-
ky třídní Aleny Knápkové. První dny ve škole 
probíhaly formou hrových a poznávacích akti-
vit, aby se děti vzájemně více sblížily. Dnes už 
jsou z nich kamarádi, kteří si pomáhají, také 
vědí, proč je tak důležité naučit se číst, psát 
a počítat, a nejen to. 
V současné době chodí do naší školy 163 žáků. 
Jejich počet bývá pohyblivý, zpravidla se v prů-
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běhu roku mění. O naše žáky se stará tým 13 pe-
dagogů, pracují u nás 2 speciální pedagogové, 
4 asistenti pedagoga a školní asistenti. Školní 
družina má tři oddělení podle věku, do ranní 
družiny mohou chodit děti už od 6.45 hodin. 
Touto službou pomáháme rodičům, kteří po-
třebují být v zaměstnání brzy. Náš odpolední 
školní klub navštěvují žáci 2. stupně. 

Učení venku je skvělé

Podzim nám otevřel studená vrátka,
přicházel potichu mezi nás zkrátka. 
Listy si vzaly barevné pláště, 
červená a žlutá sluší jim zvláště.

Od září uteklo několik měsíců a vplížil se 
k  nám podzim. Proměna podzimní přírody, 
zbarvené listí, určování stromů, sběr přírodnin 
a tvoření z nich, poznávací aktivity u panelů, 
pohybové aktivity. To všechno se děje v zahra-
dě školy. K  tomu přidejme ještě hrabání listí 
v celém areálu školní zahrady a sbírání úrody 
jablek. Nejen že jsme očesávali jablka, ale pak 
i ochutnávali lahodný jablečný mošt, který na-
šim žákům ochotně vyrobili už poněkolikáté 
v osvětimanské moštárně. A nebylo ho málo. 
Asi 600 litrů dobrého moku. Moc za to děku-
jeme! 

K podzimu patří i Halloween. Na každoroční 
dlabání dýní ve školní družině a školním klu-
bu se děti tradičně těšily a bylo také završeno 
pěknými dýňáčky, které jsme usadili pod škol-
ní lípou.

Čtvrťáci absolvovali výcvik
Na počátku října žáci 4. třídy absolvovali výu-
ku na Dětském dopravním hřišti v Uherském 
Hradišti. Nejdříve proběhla na učebně teo-
retická část, ve které se děti zabývaly hlavně 
jízdním kolem. To aby věděly, jaké vybavení 
má jízdní kolo, co patří k výbavě cyklisty, jaké 
dopravní předpisy by měly znát. Potom je če-
kaly jízdy na cvičném hřišti, na které se žáci 
nejvíc těšili, a také je absolvovali s velkým za-
ujetím. Obě části výuky mladí cyklisté zdárně 
zvládli. I počasí jim přálo, takže se těší na po-
kračování kurzu příští rok na jaře.

Byli jsme úspěšní
Dne 5. 10. 2022 se někteří chlapci z druhé, 
třetí a čtvrté třídy zúčastnili fotbalového tur-
naje družin v Buchlovicích. František Sýkora, 
Jaromír Martínek, Jáchym Šimčík, Jaroslav Za-
pletal, Štěpán Líčeník a Jakub Slačík. Soutěžili 
jsme s dalšími šesti týmy, a to z Boršic, Buchlo-
vic, Nedakonic, Polešovic, Tupes a Zlechova. 
V prvním zápase nastoupili naši proti žákům 
z Buchlovic, s nimiž remízovali, a tak získali 
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1  bod. Ve stejném duchu proběhlo i utkání 
proti žákům z Nedakonic, Tupes a Zlechova. 
Proti Boršicím vyhráli 1:0 a proti Polešovicím 
2:0, čímž v celkovém součtu získali 8 bodů 
a zasloužené 2. místo.

Jak vypadá podzimní mužíček? 
Rybová Natálie, Pavelková Beata, Tesařová 
Tereza a Vilímková Mia. To jsou žákyně naší 
školní družiny, které se zúčastnily této soutě-
že s názvem Podzimní mužíček. A jak uspěly? 
Ve 2. kategorii (3. + 4. třída) získala TerezaTesa-
řová 2. místo a Mia Vilímková 1. místo. Ostatní 
děvčata si také zaslouží velkou pochvalu.

Stromy měly svátek
Víte, že se v současné době slaví Den stromů 
ve více než 40 zemích světa? Dne 20. října 
jsme oslavili tento významný den s žáky 2. tří-
dy. Nejdříve si zopakovali rozdíl mezi listnatý-
mi a jehličnatými stromy, pak děti jmenovaly 
konkrétní názvy stromů a nakonec ve skupin-
kách pracovaly na projektu, ve kterém psaly, 
malovaly a zamýšlely se nad významem stro-
mů pro lidstvo. Poslední 2 vyučovací hodiny 
jsme všichni vyrazili ven hledat stromy kolem 
naší školy a hráli jsme různé hry.
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Soutěžili jsme
V letošním školním roce jsme se zúčastnili již 
několika sportovních akcí. V první polovině 
září začali v Boršicích chlapci 2. stupně futsa-
lem, ze kterého si odvezli skvělé 2. místo.

Na konci září mix žáků 1. stupně závodil 
v Polešovicích v atletickém čtyřboji. Odtud si 
suverénními výkony odvezl celkové 1. místo 
ze všech chlapců David Křemeček, jemuž pa-
tří obrovské uznání za všestrannost a bojov-
nost.
Atletikou prvostupňoví pokračovali i v říjnu 
na Velehradě. Zde jsme byli ještě úspěšněj-
ší. František Sýkora ze 2. třídy získal celkové 
2. místo ve své kategorii, dále pak Michaela Na-
vrátilová z 5. třídy vybojovala celkové 3. místo 
v kategorii starších žákyň a David Křemeček 
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obhájil celkové 1. místo v kategorii starší žáci. 
Mladší žáci ve složení František Sýkora, Jaro-
mír Martinek, Josef Martinek a Jaroslav Za-
pletal získali pohár za 1. místo ve štafetě 4x 
150 m mladších žáků. Štafeta starších děvčat 
i chlapců si doběhla pro krásné 2. místo. Dívky 
závodily ve složení Lucie Dreslerová, Michaela 
Navrátilová, Viktorie Mlčáková a Marie Pěnčí-
ková. Chlapecká štafeta byla složena z Marka 
Dvouletého, Adama Spurného, Ondřeje Hozí-
ka a Davida Křemečka. Všichni závodníci do-
stali pochvalu za vynikající reprezentaci školy.

Naučme se bránit
Jak ale na to? Odpovědět by nám mohli žáci 
6.  a 9. ročníku, kteří absolvovali v listopadu 
netradiční a zajímavý kurz sebeobrany. Učili 
se zábavnou a hravou formou zvládat simulo-
vané konfliktní situace mezi svými vrstevníky, 
ale i s dospělým agresorem. Cílem aktivit bylo, 
aby se žáci naučili pod vedením instruktorů 
správně reagovat na krizové situace, aby jako 
obránci byli fyzicky a psychicky připraveni 
včas odhalit nebezpečí, schopni cíleně vytvá-
řet co nejlepší podmínky pro sebe a aby nesli 
při střetnutí s útočníkem co nejmenší riziko. 
Zlínský kraj letos zavedl tento dotační pro-
gram na podporu kurzu sebeobrany žáků na 

základních školách a z dosavadních reakcí je 
vidět, že tato myšlenka je školami a dětmi při-
jata jako velmi užitečná. 

Zdravím, zdravíš, zdravíme…
Slušné je pozdravit, slušné je i odpovědět. 
A nezapomínat, že součástí pozdravu je i úsměv 
a oční kontakt. A uvědomění si toho, kolik lidí 
můžeme udělat šťastnějšími, když je hezky 
pozdravíme a ještě se na ně usmějeme. Kdo by 
nebyl rád, když se na něj někdo hezky podí-
vá, usměje a slušně pozdraví? Tak pusťme se 
s chutí do toho!
U příležitosti mezinárodního Dne pozdravů 
se 21. 11. 2022 uskutečnil v naší škole pro-
jektový den – DEN POZDRAVŮ pro žáky os-
mého a devátého ročníku. V rámci projektu se 
seznámili s historií tohoto dne, s pozdravy v 
různých zemí a rozdíly a zvyklostmi v pozdra-
vech u nás a ve světě. Dozvěděli se hodně no-
vého o etiketě zdravení ve společnosti a zopa-
kovali si pozdravy v anglickém a německém 
jazyce. 

Uspořádali jsme Den pro třídu
Máme se rádi? Co máme společné a v čem se 
vzájemně lišíme? Umím podpořit spolužáka 
v nesnázích? Co je tolerance? A co tolerance 
není?
Na tyto a další otázky dal odpověď nový pro-
jekt s názvem Den pro třídu, do kterého se 
zapojili žáci 4. až 9. třídy. Pro žáky si třídní 
učitelé připravili různé zajímavé aktivity a hry 
na podporu dobrých vztahů ve třídě. Nabídly 
žákům možnost se lépe poznat, ostatní i samy 
sebe, podpořit respekt, empatii a důvěru mezi 
nimi. V některých třídách se žáci dohodli na 
nových pravidlech třídy a jejich dodržování. 
Jinde si navzájem upřímně řekli, co se jim líbí 
nebo naopak nelíbí na spolužácích. Učili se 
vhodným způsobem vyjádřit své připomínky 
vůči chování druhého člověka. Zaměřili jsme 
se také na řešení různých konfliktních situací 
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s uplatněním tolerantního chování. Třídnický 
den splnil plánovaná očekávání a byl pozitivně 
přijat i žáky.

Co se chystá v prosinci
Prosinec, poslední měsíc v kalendářním roce. 
Měsíc plný přání, očekávání, radosti, obdaro-
vávání, vůní, světýlek… Ne jinak tomu bude 
i letos. A nejdřív přijde Mikuláš se svojí druži-
nou - čerty a andělem. Děti, obzvlášť nejmlad-
ší, s napětím očekávají, jaký Mikuláš bude, 
trošku se bojí čertovské družiny, ale pohledem 
na hodného anděla se uklidní. A ti nejvystra-
šenější, ti vždycky najdou bezpečí v náručích 
paních učitelek nebo se rafinovaně schovají. 
V adventním čase se všichni připravujeme na 
Vánoce – pečeme perníčky a cukroví, kupuje-
me kapra a stromeček, a hlavně připravujeme 
dárky, abychom udělali radost svým nejbliž-
ším. Ve třídách děti losují, koho z kamarádů 
obdarují, nacvičujeme koledy, vyrábíme vá-
noční přáníčka, pečeme cukroví a perníčky, 
zdobíme stromeček. Připravujeme vystoupe-
ní na Vánoční rozjímání pro občany městyse. 
V  naší škole máme také už několik let moc 
pěknou tradici – Vánoční zpívání na schodech, 
které je vždycky krásným ukončením roku 

před odchodem na vánoční prázdniny. Děti při 
něm zatančí, zahrají na hudební nástroje, za-
zpívají, k tomu se přidá pěkný příběh, slovo na 
závěr roku a přání všeho dobrého do roku no-
vého. Předvánoční atmosféru umocňují i kole-
dy a rozsvícené svíčky ve vestibulu školy.
Na závěr chceme poděkovat zejména vedení 
městyse Osvětimany, také zastupitelstvu obce 
za vstřícnost, dobrou celoroční spolupráci a fi-
nanční podporu. Členům Spolku rodičů děku-
jeme za jejich přízeň a podporu činností pro 
naše žáky. 

Nejhezčí dárky, ty nejsou v krabičkách,
ty máme ukryté jen v našich srdíčkách.
V ten večer vánoční zkusme si je přát,
možná je přinese ten, kdo nás má rád.

Vážení občané, přejeme Vám provoněné vá-
noční svátky a v novém roce klid, pohodu 
a hlavně dobré zdraví. Přejme si, abychom no-
sili alespoň malý kousíček Vánoc v našich srd-
cích i ve všech dnech roku příštího a hledejme 
cesty k sobě navzájem. 

 Mgr. Milena Vaculíková, zástupce ředitele
Mgr. Petr Orlický, ředitel školy
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Knihovna Medlovice

Aristokratka pod palbou lásky.
Šestý, a podle autora, závěrečný díl úspěšné 
série. Teď pracuje na nultém díle, kde pozná-
me, jak vše začalo. Moc doporučuju všem na 
zasmání – celou sérii. První kniha byla nedáv-
no zfilmována. Natáčelo se v nedalekých Milo-
ticích, kde je autor, Evžen Boček kastelánem.

Hájovna.
Smutný až mrazivý retro příběh dívky, která se 
stala nevěstou a brzo i matkou, ale díky jed-
nomu hloupému nedorozumění byla stíhána, 
potrestána a uvězněna i když měla sotva půl-
roční dcerku. Příběh z vojenského Újezda je 
podle skutečných událostí.

Dominik Dán.
Král  slovenské kriminálky, muž, jehož iden-
titu neznáme, ale hltáme jeho případy z kan-
celáře 141. Nově, letos přibylo   několik knih 
s černobílou obálkou. Případy jsou trochu ret-
ro, některé se vracejí do bouřlivých let devade-
sátých. Partička kriminalistů se snaží vyřešit 
vraždy a zločiny v tom nejkratším čase, bez de-
chu, oddechu a spánku. Občas si musí trochu 
vypomoct lahvinkou, cigaretami a půl litrem 
piva. A tak je poznáme jako opravdové muže, 
kteří jsou mezi námi, super poldy s neuvěřitel-
nými schopnostmi.
Letos vychází už 35 díl této oblíbené série.

Nahlédněte prosím do seznamu nových knih, většinou úplných novinek, které na vás čekají 
v naší útulné knihovně v Medlovicích.

 

Knihovna je otevřena vždy v úterý 15.30 až 18.30 hodin. 
Registrace a výpůjčky jsou vždy zdarma.

Doporučujeme:

Milí čtenáři, vážení občané.
Letos jsme nakoupili tolik knih, že se nám do knihovny ani všechny ne-
vejdou. Přijďte si vybrat, ať můžeme koupit další. Týdně vychází spousta 
nových knih. Také všichni víme, že krásný a milý, nejen vánoční dárek, 
je kniha a ten opravdu nejlepší vánoční dárek je více knih.
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Klevisová, Hammerová.
A aby těch detektivek nebylo málo, čekají na 
vás i dámy české detektivky. Zavedou vás do 
prostředí Beskyd nebo Šumavy, možná do Pra-
hy a příště třeba i k nám. 
Detektiv Bergmann se vám dostane do hlavy, 
budete si připadat v jeho těle, mysli, budete 
číst z jeho úhlu pohledu. Pak můžete zažívat 
s postavami jejich strach, radost i smutek.

Nebo tajně sníte o Kavárně v Kodani, Cukrárně 
v Paříži, Čajovně v Tokiu? Líbil by se vám Hotý-
lek na Islandu nebo chcete odpočívat na Pláži 
v  Chorvatsku?  Motivační knížky Julie Caplin 
si rychle a trvale naprosto zamilujete. Všechno 
to jsou krásné romantické oddechovky, které 
potěší duši a zahřejí u srdce. Příběhy u kterých 
si čtenář opravdu odpočine. Autorka má zcela 
jistě nový až neuvěřitelný smysl pro detail a to 
je asi důvod, proč jsou její knihy tak žádané 
a  autorka celosvětově oblíbená. Při čtení se 
dozvíte spoustu atraktivních informací o kaž-
dém z míst, kde se děj odehrává, jejich tradice, 
styl humoru, kultura, zvyky, přísloví a chutě 
a krásy místní kuchyně. Inspirují tedy i k va-
ření a k poznávání. Ta atmosféra je tak lákavá, 
živá že budete chtít sbalit si kufry odjet  a zažít 
vše   na vlastní kůži. Dotýkat se všemi smys-
ly, podlehnout cestovní horečce, začít znovu 
a lépe. Ochutnávat život a poznat toho pravé-
ho muže.

Moje nervy.
Tuto optimistickou knihu mi věnovala do 
knihovny sama autorka. S nadhledem a  své- 
rázným humorem, otevřeně a upřímně píše 
o svém životě. Co vše jí život dal a vzal a jak 
se s tím vyrovnala. Její velkou láskou je práce 
s hlínou a tvorba keramiky. Ano, možná máte 
doma hrníček, který vytvořila z hlíny v  naší 
místní keramické dílně.

A potěším i malé čtenáře. Nabízíme spoustu 
obrázkových knih, leporela, našeho milova-
ného krtečka, Mášu a medvěda, medvídka Pů, 
nebo i poseroutku.

Naše knihovna vám má  
co nabídnout, nové knihy 
z vlastního fondu a každé  
tři měsíce nové knihy z výměnného 
fondu z knihovny Bedřicha  
Beneše Buchlovana.  
I povinnou četbou pro základní 
a střední školy jsme bohatě 
zásobeni.  
Jsme tu pro vás už víc jak 40 let. 

e-mail: mlkmedlovice@seznam.cz
facebook: knihovna medlovice

Veronika Petraturová, 
knihovnice

Těší se na vás
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Domov pro osoby  
se zdravotním 
postižením Medlovice

Domov pro osoby se zdravotním postižením 
Medlovice (dále jen Domov) nabízí nepřetrži-
tou péči osobám s těžkým a hlubokým mentál-
ním postižením a také uživatelům s kombino-
vanými vadami s omezenou mobilitou, kteří své 
zdravotní a sociální znevýhodnění nemohou 
zvládat v přirozeném prostředí sami nebo za po-
moci svých rodin.
Hlavním posláním naší práce je umožnit uživa-
telům důstojný život a naplňování jejich život-
ních potřeb.
V  současné době žije v  Domově 15 uživatelů 
s potřebou vysoké míry podpory. Služba je po-
skytována ve dvou domácnostech.

Cílem poskytované sociální služby je umožně-
ní důstojného života s respektem k principům 
normality s použitím speciálních pomůcek a s 
pravidelným uplatňováním speciálních metod 
(bazální stimulace, alternativní a augmentativní 
komunikace), podpora dostupných sociálních 
kontaktů, vždy s přihlédnutím ke schopnostem 
a možnostem uživatele.
Stejně jako minulém roce i v roce 2022 docházelo 
k podpoře v oblasti alternativní a augmentativní 
komunikace (AAK) externí podporovatelkou. U 
jednotlivých uživatelů hledáme potenciál, na co 
se v oblasti AAK zaměřit.
Z konceptu Bazální stimulace využíváme meto-
dy polohování, rehabilitační cvičení a masážní 
techniky.
V roce 2022 do Domova opět dojížděla masérka 
a externí terapeutky, které zajišťovaly caniste-
rapie a muzikoterapie. U některých uživatelů se 
nám podařila zajistit fyzioterapie v  Uherském 
Hradišti.

Dvanácti uživatelům vykonává funkci opatrov-
níka veřejný opatrovník – obec Medlovice. Pro-
fesionálního a lidského přístupu paní starostky 
při zastávání této funkce si nesmírně vážíme.
Na zajištění běžných výdajů v souvislosti s po-
skytováním sociální služby na rok 2022 nám byl 
poskytnut příspěvek z rozpočtu obce Medlovice. 
Tento finanční příspěvek jsme využili částečně 
i na zakoupení matrace do sprchového lůžka pro 
uživatele. Děkujeme!
Rok 2022 je pro naši službu zlomový, a to pře-
devším tím, že Rada Zlínského kraje na svém 
33. zasedání dne 21. 11. 2022 odsouhlasila zá-
měr příspěvkové organizace Sociální služby 
Uherské Hradiště ukončit poskytování sociální 
služby v Domově pro osoby se zdravotním po-
stižením Medlovice. 
Chtěla bych proto popřát všem uživatelům a za-
městnancům Domova mnoho sil do nadcháze-
jícího období.
Zároveň bych chtěla poděkovat všem zaměst-
nancům Domova za jejich práci a za jejich 
ochotný přístup.
Do nového roku 2023 přeji především pohodu, 
klid a pevné zdraví.
 

Mgr. Petra Mikulová
vedoucí DZP Medlovice
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Občanský spolek LOM

Vážení spoluobčané, končí nám rok 2022. Za-
čátek tohoto roku byl ještě trochu pozname-
naný covidem. Nikdo dopředu nevěděl jaká 
budou vládní nařízení pro scházení se většího 
počtu osob v uzavřených budovách a proto se 
v  tomto roce náš oblíbený karneval nekonal. 
Pro všechny děti mám ale dobrou zprávu. Další 
Medlovský karneval je po dvouleté přestávce 
naplánovaný na neděli 5. 2. 2023. Tak dou-
fám že se v tento den sejdeme v hojném počtu 
v Medlovském kulturním domě.
Ale teď zpátky k letošku. V říjnu jsme při Prů-
vodu světlušek trochu vypomohli se strašením 
na zahradě Mateřská školy. A děti si za to pro 
nás připravily krásné vystoupení u příležitos-
ti rozsvícení Medlovského Vánočního stromu. 

Nevím, jestli to bylo volání dětí, zpěv Drmolic 
nebo proslov našeho pana místostarosty, ale 
něco z toho zaslechl i Mikuláš. Proto přijel do 
Medlovic na svém vyzdobeném voze taženém 
koňmi i s překrásnými andílky a družinou hro-
zivých čertů a přivezl dětem koš plný dárečků. 
Dětí se sešlo opravdu hodně a každé z  nich, 
které předstoupilo před Mikuláše a slíbilo 
čertům, že se polepší, dostalo od andílků ba-
líček plný sladkostí. Myslím, že děti odcházely 
domů spokojené, i když někdy ukápla i nějaká 
ta slzička. A Mikuláš ten slíbil že příští rok do 
Medlovic zase přijede.
Chtěl bych touto cestou poděkovat Vám všem, 
kteří naše akce navštěvujete, podílíte se na je-
jich přípravě, nebo nás jakkoliv podporujete 
v naší činnosti. A popřát Vám šťastné prožití 
Vánočních svátků, veselého Silvestra a hodně 
štěstí, zdraví a úspěchů v roce 2023.

Zdeněk Petřvalský
Občanský spolek LOM
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MS ČČK

V  roce 2022 se činnost místní skupiny ČČK 
pomalu dostává do formy, jakou měla před 
epidemií covidu. Stále nám chybí naše dlou-
holetá předsedkyně Marie, ale její odkaz v naší 
činnosti žije dál. Náš Klub důchodců se schází 
pravidelně každé první pondělí v měsíci. Pro 
své členy, ale i pro ostatní, kteří by měli zá-
jem, se snažíme připravovat zajímavý i poučný 
program. Proběhly besedy i přednášky. Napří-
klad dvě na sebe navazující besedy s  panem 
Mgr.  Lubomírem Berkou o historii význam-
ných míst z našeho okolí. Dále beseda se zá-
stupcem policie o bezpečnosti seniorů, před-
náška velitele hasičské jednotky z Osvětiman 
o zásadách a nebezpečích z  požární ochrany. 
Uskutečnily se i lékařské přednášky na téma 
covidu a jak se bránit respiračním onemoc-

něním. Posledním byla předvánoční beseda 
s  páterem Antonínem Damborským, který 
k nám jezdí často a rád. Ani oblíbené zájezdy 
jsme nevynechali, když to konečně bylo mož-
né. Byli jsme v Kroměříži, na Svatém Kopečku 
a na vánočních trzích v Brně.
Všem našim členům děkuji za účast na akcích 
a už teď vás všechny zvu na plánovanou Val-
nou hromadu v pátek 27. ledna 2023.
 Závěrem všem našim členům i všem spoluo-
bčanům přeji krásné, klidné Vánoce a hodně 
zdraví, štěstí, klidu a pohody v roce 2023.

Libuše Machalová, 
předsedkyně MS ČČK
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CHESS RAPID Medlovice 2022

Letošní RADIP byl již čtvrtý od roku 2018. V roce 
2020 jsme od jeho uspořádání z důvodu epide-
mie Covid 19 upustili. V roce 2021 byl turnaj 
polouzavřený s omezeným počtem účastníků 
a jistými protiepidemiologickými omezeními. 
Podobná situace mohla nastat i  letos; a proto 
konání turnaje bylo naplánováno již na neděli 
4. září, kdy by ještě neměla platit omezení z dů-
vodu návratu lidí ze zahraničních dovolených.
Nakonec byla situace lepší, než by kdo očeká-
val. Podotknul bych, že turnaj se stejně jako 
předtím, hrál o pohár starostky obce, která 
také v 8:30 turnaj zahájila. Účastníků bylo 41, 
což je velmi solidní. Po nezbytných procedu-
rách v 9:00 turnaj započal na terase Kavárny Na 
Rožku. Startovní pole nám nesmírně obohati-
la účast velmistra Vojty Pláta. Byl u nás i v roce 
2019. Líbí se mu u nás, ač to pro něj není fi-
nančně zajímavé, bere to spíš jako rekreaci na 
Slovácku. 
Kluby ze Slovácka také obsadili nejvíc pozic. 
Z  Vlčnova přijelo 7 hráčů, ze Starého města 
taktéž 7 hráčů, z Veselí Nad Moravou 6 hráčů 
a z  Boršic 7 hráčů. Poněkud nás mrzí neúčast 
hráčů z Osvětiman, Zlína a Kroměříže. Naopak 
potěšila nás účast 4 hráčů z Vysočiny.
Zpočátku turnaje kazilo náladu poměrně chlad-
né počasí, ale po desáté vysvitlo slunce a rázem 
bylo všechno OK. Během turnaje se prakticky 
nevyskytly žádné problémy, což bylo výsledkem 
dobré práce celého kolektivu organizátorů. Paní 
Miroslava Náplavová vypomohla s IT, Katka Ne-
svadbová organizačně, Lenka Juříková měla na 

starost finance, k tomu velezkušený rozhodčí 
Fera Vrána ze Starého Města. Toto všechno dá-
valo záruku úspěchu. Pisatel těchto řádků, po 
té, co oslavil své 70té narozeniny s rodinou, pří-
buzenstvem a přáteli, své výročí oslavil také, jak 
sliboval, (tím nejlepším způsobem), i se svými 
šachisty, mezi kterými strávil hodně krásných 
chvil ve svých volnočasových aktivitách.
O zdar a úspěch turnaje se zasloužili také spon-
zoři a přispěvatelé. Cenový fond byl pestrý a na 
solidní úrovni. Bylo zde několik znamenitých 
kousků z Keramické díly Náplavových, stejně 
tak kolekce medu a stále více žádané léčebné 
produkty od včel z Včelařského ráje pana Šte-
fana Strýčka. Potěšila nás také paní Horáková 
z pily darem 10 pytlů zátopového dříví, o které 
byl velký zájem z důvodu energetické krize. 

Turnaj byl předmětem zájmu tisku, o čemž svědčí obsáhlý článek 
ve Slováckých novinách. Zmínka o našem turnaji se objevila 
i v celostátním časopise Československý šach. 
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Turnaj probíhal v příjemném prostředí tera-
sy Kavárny Na Rožku, za což patří poděkování 
majitelce, paní Ingrid Tynákové. Pro každého 
účastníka byla připravena klobása zdarma a mi-
nimálně jedna štamprle pravé Slovácké slivovi-
ce. K dispozici byly vzorky třešeň 22, špendlík 
22 a trnka 21. 
Všech 41 účastníků obdrželo nějakou věcnou 
cenu v souvislosti s tím, na jakém místě se umís-
tili. Všeobecná spokojenost účastníků je viděna 

Sponzoři: 
Obec Medlovice, Stavnat s.r.o. Lukáš Nesvatba, 
KERAMIKA NÁPLAVOVy

Drobní přispěvatelé: 
Medl s.r.o.,  
pí. Horáková Ilona 10 ks, věcný dar
KERAMIKA NÁPLAVOVy 3 ks, věcný dar
Veronika Petraturová 10 ks, věcný dar
Jaroslav Vrtal 3 ks, věcný dar
Štefan Strýček, Včelařský ráj 3 ks, věcný dar
Lenka Juříková 2 ks, věcný dar
LOM Medlovice 2 ks, věcný dar
V rámci cenového fondu  7 ks, věcná cena

ve tvářích na závěrečné fotografii. Moje umís-
tění v druhé polovině hodnocení není nikterak 
lichotivé, leč 17. místo na OPENU ve Starém 
Městě z měsíce srpna tohoto roku je pro mne 
dostatečnou satisfakcí. Také 3. místo v okres-
ním přeboru v Hodoníně v disciplíně BLICZ, 
a dále třetí místo na RAPIDU v Kyjově značí, že 
nepařím do starého železa a dokážu se vyšplhat 
na bednu i v konkurenci mladíků. 
Turnaj byl také předmětem zájmu tisku, o čemž 
svědčí obsáhlý článek ve Slováckých novinách. 
Zmínka o našem turnaji se objevila i v celostát-
ním časopise Československý šach. 
V roce 2023 budeme znovu usilovat o uspořádá-
ní již 5. ročníku Medlovického RAPIDU. Reali-
zační tým máme velice zkušený, každý ví, co má 
dělat a má pro to jisté schopnosti – jak odborné, 
tak i organizační. Jediné, co nás může limitovat, 
je nějaké nenadálé zhoršení epidemiologické-
ho stavu, což bylo konstatováno dříve. Věřím, 
že naši sponzoři a přispěvatelé nám zachovají 
svou štědrost a tak úspěch a zdar bude zaručen. 

Jaroslav Vrtal,
pořadatel
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Společenská kronika 2022
Opustili nás

21. 12. 2021 
Hradil Zdeněk č.p. 70 70 let

29. 3. 2022 
Náplavová Jana č.p. 49 80 let 

12. 9. 2022 
Rožnovský Pavel

č.p. 88 60 let

Významná životní jubilea
Jurčová Olga č.p. 174 věk 70
Kmenta Antonín č.p. 8 věk 70
Machalová Libuše č.p. 168 věk 70
Malíková Zdeňka č.p. 104 věk 70
Martykán František č.p. 148 věk 70
Vrtal Jaroslav č.p. 48 věk 70
Vrtal Josef č.p. 155 věk 70
Duda Štěpán č.p. 77 věk 75
Jančová Marie č.p. 145 věk 75
Juříková Jarmila č.p. 78 věk 75
Nováková Marie č.p. 162 věk 75
Hromada Petr č.p. 138 věk 80
Stávek Jindřich č.p. 79 věk 80
Slačíková Vladimíra č.p. 59 věk 81
Mrkusová Marie č.p. 139 věk 84
Stejskalová Filoména č.p. 176 věk 84
Petrů Ludmila č.p. 46 věk 85
Uhlířová Ludmila č.p. 134 věk 86
Vrtalová Anežka č.p. 127 věk 87
Jurkovský Josef č.p. 170 věk 88

Narodili se
Hanáček Šimon č.p. 95
Hrabcová Barbora č.p. 56
Chripak Adam č.p. 146
Kuchta Martin č.p. 150
Měchura Jakub č.p. 145
Pernička Jakub č.p. 103
Vernerová Stella č.p. 70
Čurejová Jasmína č.p. 93
Bittnerová Markéta č.p. 150

Svatby
24. 6. 2022 

Diamantová svatba  
60. let společného života 

manželé 
Zdenka a Josef Jurkovští

č. p. 170
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Vypracovala: 
Alena Cihlářová, účetní obce

Cisterciácká klášterní krajina Velehrad  
aspiruje na prestižní označení 
evropské dědictví

Když členové cisterciáckého řádu na počátku 
13. století začali budovat velehradský klášter, 
začali také proměňovat okolní krajinu. Měnilo se 
nejen nejbližší okolí kláštera, ale také navazující 
lesy, pole, louky. Dodnes se zde setkáváme s dů-
myslným dlouhodobě udržitelným způsobem 
hospodaření v krajině, stejně jako se můžeme ne-
chat unášet krásou dnes už kulturních památek, 
které cisterciáci v průběhu staletí vytvořili. 

Ze západní Evropy s sebou mniši přinesli pokro-
čilé hospodářské postupy i nové odrůdy země-
dělských plodin včetně vína, které se zde pěstuje 
dodnes. Při putování klášterní krajinou narazíte 
na mýtné i hraniční kameny, kostely s farami, 
kapličky i zámek v Ořechově. Samotný areál bý-
valého kláštera na Velehradě je pokladnicí cister-
ciáckého odkazu. Dodnes je znatelný důmyslný 
vodohospodářský systém stavidel, náhonů a ryb-

Odstěhovaní
Pecha Dominik č.p. 140
Přílučíková  
Anastázie Stella 

č.p. 129

Michálková Kateřina č.p. 129
Tomanová Ester č.p. 102
Tichá Ester č.p. 102
Trlidová Denisa č.p. 141

Přistěhovaní
Čtvrtníčková Květoslava č.p. 72
Hanáček Jan č.p. 113
Ingr Martin č.p. 124
Ingr Matěj č.p. 124
Ingrová Anna č.p. 124
Ingrová Magdaléna č.p. 124
Kotlár Tobiáš č.p. 82
Kotlárová Karolína č.p. 82
Kotlárová Marcela č.p. 82
Višňovská Lenka č.p. 71
Višňovská Valerie č.p. 71
Višňovská Vivien č.p. 71
Višňovský Michal č.p. 71
Wnuková Monika č.p. 114
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CISTERSCAPES – Cisterciácké krajiny spojující Evropu
Klášterní krajina Velehrad společně s dalšími 17 klášterními krajinami  
z 5 států aspiruje na prestižní označení Evropské dědictví. 
www.cisterscapes.eu

Realizátorem projektu je MAS Buchlov, z.s., 
Masarykova 273, 687 08 Buchlovice, https://www.buchlov.cz/cisterscapes-1/

níků. O hospodářské činnosti mnichů svědčí i za-
chované části dvorů na Velehradě, v Polešovicích 
či v Domaníně, kde obdělávali půdu a chovali 
dobytek, na vinicích pěstovali víno pro liturgické 
potřeby, ale i obchod. Rozsáhlé lesy v Chřibech 
sloužily jako zásobárna stavebního dříví. 

Po stopách cisterciáků se můžete vydat třeba po 
dlážděné cestě v lesíku Háj na Velehradě nebo 
z Jalubí na Velehrad, kde se nezapomeňte zastavit 
u Kapličky Panny Marie Bolestné. Zkušené oko 
krajináře odhalí také stopy po zaniklých cihel-
nách, rybničních hrázích nebo úvozových cestách 
propojujících Velehrad nejen s blízkými cíli, ale 
také vzdálenými evropskými kláštery. 

Na všechny tyto zajímavosti, odkazy a stopy 
cisterciáků v klášterní krajině Velehrad se 
snaží upozornit MAS Buchlov v rámci projektu 
CISTERCIÁCKÉ KLÁŠTERNÍ KRAJINY, který 
realizuje s dalšími třemi kláštery, Plasy, Vyšší 
Brod a Žďár nad Sázavou. Snahou je zhodnotit 
společné kulturní dědictví, zvýšit povědomí ve 
vztahu k místu i komunitě, a to i v celostátním 
měřítku. Cisterciácké kulturní krajiny jsou 
pro zapojené subjekty společným kulturním 
dědictvím ojedinělého charakteru. 
www.buchlov.cz
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Střelec Stanislav Hromada s medailemi a pohárem 
pro světového šampiona. FOTO: STH

Náš
StaňaStaňaStaňa
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31. ledna

28. března

23. května

20. června 

18. července

15. srpna

10. října

5. prosince

Pytlový svoz plastu v Medlovicích 
od 1. ledna 2023
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VÝŠLAP – letos JUBILEJNÍ 30. ROČNÍK

Sraz účastníků opět v 8 hodin 
na křižovatce. 

Ohřívadlo a svačinu sebou.

Tradiční SILVESTROVSKÝ POCHOD se koná v pátek 30. prosince

Zvou pořadatelé a těší se na účast věrných zakládajících, ale i nových účastníků.
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Z naší kroniky 
před 100 a 110 lety
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 „Je smutné pozorovat, že svět není schopen žít v míru, zvláště nyní, když se 

připravujeme na vánoce. Svědčí o tom i skutečnost, že mnohé země svát-

ky Kristova narození prostě vymazaly. Je pár dní volna, lidé si přejí pěkné 

svátky. Pěkné svátky bez Ježíše ale žádné svátky nejsou. Nevidíme-li původ 

vánoc v Kristově narození, přivádí nás to jen k lhostejnosti. Jsme schopni 

vánoce slavit jídlem a pitím, jinak by to nebyla pořádná oslava. Kde ale 

zůstal Kristus, jediný orientační bod ve světě, propadajícím se do materia-

lismu a hledajícím zlato namísto Boha?…“ 

Óscar Andrés Rodríguez Maradiaga 

Závěrem

PILA MEDLOVICE
KOMPLETNÍ DODÁNÍ DŘÍVÍ PRO VÁŠ DŮM. STŘECHA, PERGOLA, 

OBKLAD, PODLAHA,PALIVOVÉ DŘÍVÍ atd.

Bližší informace na www.medl.cz 
nebo na tel.: 702 025 409



• Kadeřnictví
• Prodloužení  
 vlasů
• Proměny
• Pedikúra
Vážení zákazníci, 
dovolte mi, abych vám 
touto cestou poděkovala 
za přízeň všem našim stálým 
zákazníkům. 
Moc si ji vážím. 
Budu ráda, 
když od nás budete vždy 
odcházet spokojení. 

Všem občanům přeji jménem 
našeho týmu krásné 
a pohodové vánoční svátky. 
Těšíme se na vás v příštím roce. 

S pozdravem 
Dagmar Špendlikova

Studio Vysněný Sen

KRÁSNÉ VÁNOCE 
A HODNĚ ŠTĚSTÍ 

DO NOVÉHO ROKU

VŠEM 
NAŠIM ZÁKAZNÍKŮM 

I SPOLUOBČANŮM

OD NÁPLAVŮ Z KERAMICKÉ DÍLNY



Betlém v našem lese


